
Protokół Nr XXVI
z XXVI Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia  28 grudnia 2005r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum
Otwarcia  sesji  dokonał  Przewodniczący  Rady  –  Grzegorz  Augustyniak 

o godz. 13 00, witając przybyłych radnych i gości .
Na stan 15 radnych obecnych było 13, w związku z tym obrady były prawomocne.  Lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
W obradach uczestniczyli: wójt- p. Bernard Stein, sekretarz – p. Anna Fabrowska, skarbnik – 
p. Barbara Olejnik  oraz goście –     p. Halina Owsik, p. Dorota Domańska, p. Zofia Miernik, 
p.Wioletta Drzewosz, p. Marian Kęsy, p. Waldemar Wojewoda, p. Krzysztof Osiński,           p. 
Marzanna Karpińska i sołtysi  Gminy.  Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do  
protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad
Porządek  obrad  radni  otrzymali  wraz  z  zaproszeniem  na  sesję.  Przewodniczący 

wyjaśnił,  iż  wycofuje z obrad punkt 9 dotyczący projektu uchwały w sprawie sprzedaży 
mienia  komunalnego,  ponieważ  powstały  wątpliwości.  Projekt  tej  uchwały  zostanie 
przygotowany na następną sesję. 
Innych propozycji nie było. Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie.
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru banku dokonującego obsługę bankową budżetu 

Gminy Kluki.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie   regulaminu  przyznawania:  dodatku  motywacyjnego, 

funkcyjnego,  za  wysługę  lat  i  za  warunki  pracy,  wynagrodzenia  za  godziny 
ponadwymiarowe,  godziny  zastępstw  doraźnych  i  zajęcia  wykonywane  w  dniu 
wolnym  od  pracy  oraz  nagród  ,  a  także  szczegółowych  zasad  przyznawania  i 
wypłacania  nauczycielskiego  dodatku  mieszkaniowego  nauczycielom  szkół 
prowadzonych przez Gminę Kluki

8. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Kluki.

9. Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
10. Interpelacje i wolne wnioski.
11. Sprawy różne.
12. Zakończenie obrad.

Za przyjęciem porządku obrad głosowali wszyscy radni.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący  powiedział,  iż  protokół  z  ostatniej  sesji  był  do  wglądu 

w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali obrad. Uwag do protokołu nie było. 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.
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Punkt 4 - Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
Wójt – B. Stein powiedział, iż w krótkim okresie międzysesyjnym, ze względu na 

koniec  roku  trwają  rozliczenia  wykonanych  zadań  oraz  przygotowywane  są  zadania  na 
przyszły rok:

1) Zostały zakupione m.in. lampy oświetlenia ulicznego oraz  kostka brukowa.
2) Wójt  poinformował,  iż  została  sprzedana  w wyniku rokowań  szkoła  w Klukach, 

za cenę 65 tys. zł. Podpisanie aktu notarialnego nastąpi 10 stycznia 2007r. 
3) W Trząsie nastąpił odbiór II etapu  budowy oświetlenia ulicznego.
4) Przed zmianą pogody udało się porównać niektóre drogi.
5) Wójt  powiedział,  iż  uczestniczył  w  spotkaniu  zorganizowanym  przez  Starostwo, 

mającym  na  celu  poszukiwanie  partnerów  zagranicznych  do  współpracy  między 
gminami.

6) Trwają  prace  związane  z  aktualizacją  Studium  Uwarunkowań  i  Kierunków 
Zagospodarowania  Gminy  Kluki.  W miesiącu  lutym przystąpimy do  sporządzenia 
planu zagospodarowania przestrzennego.

7) Gmina Kleszczów wystąpiła z wnioskiem o ujęcie w naszym studium przebiegu kolei, 
która będzie  budowana na obrzeżach Bogumiłowi,  gdzie ma powstać baza zbiórki 
i recyklingu odpadów.

8) Przygotowywane jest wystąpienie do Lasów Państwowych w  sprawie przejęcia dróg 
przebiegających przez tereny Nadleśnictwa, a będące jedynymi dojazdami do posesji, 
czy miejscowości. 

9) Trwają  rozmowy  z  firmą  DOLSAT w  sprawie  internetu.  Na  osiedlu  w  Klukach 
ustawiony jest już maszt z antenami, co pozwoli na „przerzucenie” sygnału do Parzna, 
gdzie anteny będą zamocowane na kościele. Niezależnie od tego można rozmawiać 
z Telekomunikacją, która tam gdzie jest możliwe łączy neostradę.

10) Zostały zrealizowane dostawy mebli do szkoły w Parznie i Kaszewicach.
11) Wójt  poinformował,  iż  od  1  stycznia  2006r.  będzie  nowy  Prezes  Bełchatowsko 

Kleszczowskiego Parku Przemysłowo Technologicznego – p. Alicja Paprocka.
12) Wójt  krótko  podsumował  zadania  realizowane  w  bieżącym  roku.  Wszystkie 

zaplanowane inwestycje zostały zrealizowane.

Punkt  5 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie
Proponowane  zmiany  w  budżecie  omówiła   p.  Skarbnik  –  Barbara  Olejnik. 

Powiedziała,  iż  zmiany  polegają  na  zwiększeniu  planu  dochodów  i  zwiększeniu  planu 
wydatków budżetowych. 
Plan dochodów budżetowych zostaje  zwiększony o kwotę  78.759 złotych,  natomiast  plan 
wydatków o kwotę 149.016 zł.
Dochody  zostają  zwiększone  z  tytułu  sprzedaży  mienia  komunalnego,  z  odpłatności  za 
wydane zezwolenia na sprzedaż alkoholu oraz z tytułu odsetek od lokat.  Dochody zostają 
zmniejszone m.in. z tytułu:
- odpłatności ludności;
-  zmniejszenia  w  podatkach:  od  nieruchomości,  rolnego,  od  spadków  i  darowizn,  od 
czynności cywilno – prawnych,
- odpłatności za oddział przedszkolny.
Zmniejszenia w planie  wydatków następuje m.in. z tytułu:
- przesunięcia inwestycji – budowa  kanalizacja i oczyszczalni ścieków na lata następne,
- zmniejszenie inwestycji w zakresie budowy drogi dojazdowej,
- przesunięcia realizacji planu zagospodarowania przestrzennego na 2006r.,
- przesunięcia realizacji Planu Rozwoju Lokalnego również na 2006r.
Pozostałe zmiany to niewielkie korekty.
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Plan budżetu po zmianach wynosi:
- dochody – 6.595.414 złotych,
- wydatki – 6.518.524 złotych.
Pytań i uwag nie było.
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 52/XXVI/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 28 grudnia 2005r.

 w sprawie zmian w budżecie
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt  6  - Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyboru  banku  dokonującego  obsługę  bankową 
budżetu Gminy Kluki.

Projekt uchwały omówiła Skarbnik – B. Olejnik. Powiedziała, iż wartość szacunkowa 
zamówienia na  dwa lata,  czyli  2006 i  2007 rok wynosi  19.360 zł,  w związku z  tym nie 
przekracza 6.000 euro i można udzielić zamówienie nie stosując ustawy Prawo Zamówień 
Publicznych. W projekcie uchwały do prowadzenia bankowej obsługi budżetu Gminy Kluki 
wskazuje  się  Bank  Spółdzielczy  w  Kleszczowie  Oddział  w  Klukach,  który  opłaty  ma 
konkurencyjne.
Dyrektor  Banku  Spółdzielczego  –  p.  Waldemar  Wojewoda powiedział,  iż  opłaty  dla 
Urzędu Gminy są niskie, Bank planuje również dla mieszkańców uruchomienie bankomatu.
Wójt – B. Stein – budżet Gminy obsługiwany jest przez ten bank od wielu lat i nigdy nie było 
żadnych zastrzeżeń.
Radny K. Sikora spytał czy pomimo tych korzystnych warunków opłaty są negocjowane?
Dyrektor Banku Spółdzielczego – p.  Waldemar Wojewoda –  powiedział,  iż  opłaty dla 
Gminy są dwie – 1,50 zł od wszystkich przelewów i  15 zł za prowadzenie rachunku, od 
innych czynności opłaty nie są pobierane.
Skarbnik – wyjaśniła, iż do wyliczenia wartości szacunkowej zamówienia wzięła pod uwagę 
kwoty wynikające za obsługę w roku 2005, tzn.:
- za przelewy na konto – bank nie bierze opłaty, 
- za przelewy do innego banku (w 2005r. było 4.446 przelewów + przewidywane zwiększenie 
w 2006r. o 10% po 1,50 zł) – 7.335 zł rocznie, czyli na dwa lata 14.670 zł,
- wypłaty gotówkowe – w 2005r. 230 zł,  natomiast do wartości szacunkowej zamówienia 
przyjęto 350 zł rocznie, czyli 700 zł na dwa lata,
- potwierdzenie salda – bez opłat,
- rachunków mamy 11, planujemy zwiększenie o 3.
Po zliczeniu opłat kwota obsługi bankowej wynosi 9.680 zł rocznie, a na dwa lata 19.360 zł. 
Inne czynności nie są brane pod uwagę, ponieważ ich nie przewidujemy.
Wójt powiedział, iż położenie banku jest również bardzo korzystne, ponieważ nie dochodzą 
żadne koszty dojazdów, gdyż bank jest w siedzibie Urzędu. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 53/XXVI/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 28 grudnia 2005r.

 w sprawie wyboru banku wykonującego obsługę bankową  
budżetu Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
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Punkt 7 - Podjęcie uchwały w sprawie  regulaminu przyznawania: dodatku motywacyjnego, 
funkcyjnego, za wysługę lat i za warunki pracy, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe,  
godziny zastępstw doraźnych i zajęcia wykonywane w dniu wolnym od pracy oraz nagród ,  
a  także  szczegółowych  zasad  przyznawania  i  wypłacania  nauczycielskiego  dodatku  
mieszkaniowego nauczycielom szkół prowadzonych przez Gminę Kluki.

Projekt  uchwały  omówiła  p.  Marzanna Karpińska –  kierownik  Zespołu  Obsługi 
Szkół  Gminy  Kluki.  Powiedziała,  iż  regulamin   musi  być  uchwalany  corocznie,  do  31 
grudnia.  Zmiany  w  stosunku  do  Regulaminu  ubiegłorocznego   dotyczą  dodatku 
mieszkaniowego, tzn. następuje zwiększenie o 5 zł, co skutkuje  w stosunku rocznym kwotą – 
5.880  zł.  Projekt  uchwały  obejmuje  również  wzrost  dodatków  motywacyjnych  –  skutek 
roczny to  –  12.542 zł.
Radny K. Sikora spytał – z czego wynika wzrost?
P.  Karpińska -   odpowiedziała,  iż  takie  kwoty  zostały  wynegocjowane  ze  związkami 
zawodowymi nauczycieli, poza tym od 2000 r. dodatki te nie były zwiększane.
Wójt B. Stein – w uzupełnieniu  wyjaśnił, iż kwoty te wynikają również z uśrednienia tych 
stawek do stawek powiatowych.
Radny  J.  Dymiński –  spytał,  czy  Wójt  korzystał  ze  swoich   uprawnień  w  zakresie 
przyznawania dodatków motywacyjnych, ponieważ na jednej z sesji padło stwierdzenie, że 
w szkołach nic się nie dzieje, dzieci nie biorą udziału w żadnych zawodach, ani olimpiadach.
Wójt odpowiedział, iż dotyczyło to tylko zawodów sportowych.
Dyrektor  SP w  Klukach  p.  H.  Owsik –  wyjaśniła,  iż  szkoły  przedstawiały  informację 
o przeprowadzanych zawodach, olimpiadach czy konkursach Komisji Budżetu i Finansów.
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 2 wstrzymało się od głosu.

Uchwała Nr 54/XXVI/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 28 grudnia 2005r.

 w sprawie regulaminu przyznawania: dodatku motywacyjnego, funkcyjnego, za 
wysługę lat i  za warunki pracy, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe,  
godziny zastępstw doraźnych i zajęcia wykonywane w dniu wolnym od pracy  
oraz  nagród,  a  także  szczegółowych  zasad  przyznawania  i  wypłacania  
nauczycielskiego  dodatku  mieszkaniowego  nauczycielom  szkół  prowadzonych  
przez Gminę Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Punkt  8 -  Podjęcie  uchwały  w sprawie  Regulaminu utrzymania  czystości  i  porządku na 
terenie Gminy Kluki.

Wójt B. Stein powiedział, iż Regulaminem zajmowała się Komisja Infrastruktury. 
Wójt powiedział, iż ustawowy obowiązek uchwalenia Regulaminu jest do 13 stycznia 2006r. 
Wójt zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały, tzn. w § 12 ust. 4  regulaminu przyjąłby 
brzmienie:
„4. Zakazuje się:
- spalania odpadów w pojemnikach,
- wypalania traw, palenia liści i wszelkich odpadów,
- spalania tworzyw sztucznych (w tym opon) i papy w paleniskach,
-  gromadzenia  w  pojemnikach  na  odpady  komunalne  odpadów  wielkogabarytowych, 
budowlanych, niebezpiecznych,
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-wrzucania do pojemników na odpady komunalne śniegu, lodu, gorącego popiołu, szlamów, 
substancji toksycznych, żrących, wybuchowych oraz odpadów przemysłowych i medycznych 
( w tym weterynaryjnych),
- spalania zużytych olejów i smarów, zużytych ubrań i zanieczyszczonej odzieży roboczej,
- zakopywania odpadów oraz padłych zwierząt,
-  odprowadzania  ścieków  komunalnych  do  rowów  otwartych,  zbiorników  wodnych, 
kanalizacji deszczowej i pompowania na łąki, pola itp.”
Sprawa Regulaminu wzbudziła wiele wątpliwości wśród radnych.
Radny  K.  Sikora zgłosił  wniosek,  aby  Regulaminem  zająć  się  na  następnej  sesji  – 
13  stycznia,   ponieważ  są  to  bardzo  ważne  sprawy i  trzeba  się  zastanowić  nad  każdym 
punktem.
Przewodniczący Rady – w związku z tym,iż uchwała wzbudza wiele emocji  poddał pod 
głosowanie wniosek radnego K. Sikory.
Za tym, aby sprawę Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kluki 
uchwalić na kolejnej sesji głosowało 12 radnych, 1 wstrzymał się od głosu.

O godzinie 13 10 Przewodniczący Rady ogłosił  10-minutową przerwę.
O 13 20 obrady zostały wznowione.

Punkt 9 -Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
 W tym punkcie nie było uchwał.

Punkt  10 i 11  -  Interpelacje i wolne wnioski oraz Sprawy różne.
Przewodniczący Rady odczytał pismo skierowane do Rady dotyczące zamiany działek 

w miejscowości Wierzchy Kluckie.
Pismo stanowi załącznik nr 6  do protokołu.
Przewodniczący Rady powiedział, iż poddaje to pismo radnym pod rozwagę i wrócimy do 
sprawy na następnej sesji.
Radny J.  Dymiński –  powiedział,  iż  z  pisma  wynika,  że  zainteresowany jest  gotów do 
rozmów, zaproponował więc spotkanie.
Przewodniczący Rady odpowiedział, iż osobą kompetentną do rozmów w tej sprawie jest 
p. Wójt.
Pewne działania jednak trzeba podjąć, aby wybrnąć z tej sytuacji.
Radna – E. Siewiera – powiedziała, iż Gmina powinna wybrnąć z tej sytuacji, ponieważ źle 
to  świadczy.  Powiedziała  również,  iż  powinny  być  jasno  określone  zasady,  albo  nie 
pokazujemy  nikomu  żadnych  działek,  a  ten  kto  kupuje  sam  sobie  szuka  działki, 
wg pokazanego planu. 
Wójt  –  pomyłka  wyniknęła  ze  względu  na  drogę,  która  była  w  planach,  a  nie  było  jej 
w terenie. 

Kolejne  pismo,  które  wpłynęło  do  Rady  dotyczyło  sprzedaży  działki  nr  1234/3 
położonej w Klukach, z przeznaczeniem na prowadzenie działalności gospodarczej.  Pismo 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu.
Przewodniczący  wyjaśnił,  iż  na  ostatniej  sesji  Rada  nie  wyraziła  zgody  na  sprzedaż  tej 
działki, jednak w związku z tym, że zainteresowanie  jest coraz większe zaproponował, aby 
Komisja Infrastruktury jeszcze raz przeanalizowała tę sprawę i na następnej sesji zostałaby 
podjęta ostateczna decyzja.
Radny  M.  Owsik –  zgłosił  ,  aby  w  spotkaniu  Komisji  mogli  też  uczestniczyć  radni 
z Kluk i pani sołtys.
Przewodniczący Rady – zaproponował, aby Komisja zaprosiła na spotkanie również osobę 
zainteresowaną kupnem w celu przedstawienia oferty.
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Radny  K.  Sikora –  zapytał,  czy  podjęte  są  jakieś  działania  w  sprawie  Internetu 
w Kaszewicach?
Wójt B.  Stein -–  w Kaszewicach ze względu na położenie jest  problem z przekazaniem 
sygnału.
Następnie głos zabrała  Dyrektor Szkoły Podstawowej – Pani W. Drzewosz, która złożyła 
w  imieniu  społeczności  szkolnej  serdeczne  podziękowania  Wójtowi,  Przewodniczącemu 
Rady oraz całej Radzie za podjętą decyzję w sprawie termorenowacji Szkoły w Parznie. 
Więcej pytań i wniosków nie było.

Punkt  13 - Zakończenie obrad.
O godzinie 1400 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zakończył 
obrady.

Protokołowała: Bożena Wieczorek Przewodniczący Rady: Grzegorz Augustyniak
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